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  Üniversite eğitiminiz ve deneyimleriniz kariyerinize nasıl katkı sağladı? 

Üniversite eğitimim ve deneyimlerim kariyerime nasıl katkı sağladı diye 

düşündüğümde, ilk aklıma gelen şey iş bulamama korkusunun bana kattığı teknik 

bilgiye olan açlık oluyor. Bunu fark ettiğim anda üniversitenin, öğrenebileceğim en iyi 

yer olduğunun bilincindeydim. Doğma büyüme Bursalıyım ve Bursa'da okumaya 

karar verdiğimde tekstil mühendisliğini tercih ettim. Aslında şehir ve sektör uyumu 

nedeniyle aldığım bir karardı bu. Belki başka bir şehirde olsam, tekstil mühendisliği 

benim yolum olmayacaktı. Ama ne derler bilirsiniz: Nasipten öte köy yok. 

Bugün, tekstil endüstrisinde sürdürülebilirlik alanında en güncel bilgileri aktararak 

sektöre yön veren bir mühendis olduğum için kendimi çok şanslı ve gururlu 

hissediyorum. Ancak bu noktaya ulaşmak hiç kolay olmadı. İlk iş bulamama korkum, 

işe başladıktan sonra yerini işten çıkarılma korkusuna bıraktı. Fakat şimdi dönüp 

baktığımda, "İyi ki tekstil mühendisiyim" diyorum. Çünkü basınç ve kısıtlamaların, 

insanın içindeki potansiyeli ortaya çıkarmakta büyük bir rol oynadığını biliyorum. 

Öğrenciyken bölüm hocalarımın desteğini çok gördüm ve onların tavsiyelerini hep 

dinledim. Her kapı yeni bir kapıyı açtı bana. Hocalarımın kapısını sürekli çaldığımı, 

kafama takılan her şeyi çekinmeden sorduğumu hatırlıyorum. Şimdi olsa belki de bir 

ay öncesinden randevu almam gerekir diye düşünürüm, ama o zamanlar böyle 

düşünmeden sorularımı sorabiliyordum. 

Kariyerimi şekillendiren şeylerin başında, ilgi duyduğum dersler ve konular geldiğini 

fark ettim. Bugün yazılım, yapay zeka, enerji verimliliği, su verimliliği ve güvenli 

kimyasal kullanımı gibi alanlarda uzmanım. Ve üniversitedeki ilk yarıyılımın ilk 



derslerine ve sonraki ilgilerime baktığımda, bugünlerin bir tesadüf olmadığını net bir 

şekilde görebiliyorum. Üniversite, bana sadece bilgiyi değil, aynı zamanda öğrenme 

arzusunu ve yönümü bulma yetisini de kazandırdı. Bu farkındalık, kariyer 

yolculuğumdaki en büyük rehberim oldu. 

🌟 Kariyer yolculuğunuz nasıl başladı? Mezuniyetten sonra ilk adımlarınız 

neler oldu?   
Kariyer yolculuğum henüz üniversite yıllarımda, daha mezun olmadan başladı. 2016-

2017 yıllarında, sektör ayrımı yapmadan ücretli veya ücretsiz tüm girişimcilik 

projelerine, eğitimlere ve seminerlere katılarak kendimi geliştirmeye odaklandım. 

Böylece gerçek sektör tecrübesini erkenden kazanmak istedim, henüz öğrenci iken 

2018 yılında Bursa’da bir boyahanede vardiyada çalışmaya başladım. Çünkü mezun 

olduktan sonra iş bulamama korkusunu derinden hissediyordum. Bu adım, diplomamı 

almadan sektörde aktif deneyim elde etme hedefimi gerçekleştirmemde büyük rol 

oynadı. 

Üniversitenin bana sunduğu fırsatları değerlendirmekle yetinmeyip, farklı alanlara da 

yöneldim. Elektronik mühendisliği okuyan arkadaşlarım sayesinde yapay zeka ve 

yazılıma ilgim arttı. Mühendislik fakültesinin 2.katındaki salonlarda görevliden izin 

alarak, derin öğrenme projelerinin ilk kodlarını projeksiyona yansıtırken 

arkadaşlarımın yazmalarına şahitlik ediyordum. 

Mezun olduğumda pandemi başlamıştı ve ben bir buçuk yıl aktif boyahane 

deneyimine sahip fresh/taze bir tekstil mühendisiydim. Pandemi dönemini bir fırsata 

dönüştürmeye karar verip, evden yapılabilecek en iyi şey olan online öğrenmeye 

odaklandım. Yapay zeka alanında çok sayıda ücretli ücretsiz burslu burssuz kursa 

katıldım, sürekli yeni trendlere odaklandım ve aynı zamanda iş başvuruları yaptım. 

Her ne kadar çoğu başvuruya dönüş almasam da bunun yılmadan devam edilmesi 

gereken bir süreç olduğunu biliyordum. Bazen pozisyon detaylarını bile 

okumuyordum. 

LinkedIn profilimi İngilizceye çevirerek ve İngilizce özgeçmişimi yükleyerek kendime 

uluslararası fırsatlar yaratmak değildi amacım, yalnızca ingilizce bildiğimi göstermek 

istiyordum. Ve bir gün beklenen telefon geldi. Başvurduğum Junior Auditor pozisyonu 

için yapılan teknik görüşmede, ülke müdürünün "Dispers boyama kaç Santigrad 

derecede yapılır?" sorusuna "Mikro elyaf mı yoksa modifiye polyester mi?" şeklinde 

teknik bir soru ile cevap verdim. İşte o anda ikinci mülakata çağrılacağımı 

hissetmiştim. 

İkinci görüşme aynı günün akşamında İngilizce olarak global müdürlerle 

gerçekleşecekti, Görüşmeye hazırlıklı olmak için 1 gün istedim ve gece boyunca 

internetten bulduğum tüm mülakat sorularının İngilizcesine çalıştım. Görüşmenin 

sonunda bana "Senin bir sorun var mı? diye sorulduğunda "Bir denetçinin tipik bir 

günü nasıl geçer?" diye sordum. O sorunun cevabını dinlerken, işi aldığımı 

anlamıştım bile, ve bana ne anlatıldığını hatırlamıyordum. 

İlk profesyonel adımlarımı attığımda, tekstil sektöründe yaş işlemlerini ve emprime 

baskı dahil tüm süreçleri reçete yorumlayabilecek seviyede biliyordum. Aynı 



zamanda Excel üzerinde Visual Basic kullanarak analitik entegrasyonlar yapabilecek 

teknik bir donanıma da sahiptim. 

Öğrenciyken belirlediğim hedeflerimin ilki tekstil sektöründe katma değeri yüksek bir 

işte çalışmaktı ve bunu boyahanecilikte gerçekleştirdim. Ardından Bursa’da tanınan 

bir tekstil mühendisi olmayı hedeflerken, henüz 29 yaşında Türkiye çapında tanınan 

İnditex Markasının bir çevre ve kimyasal risk denetçisi olmayı başarmıştım. 2025 

yılındayız ve 34 yaşındayım. 

⚙  Karşılaştığınız en büyük zorluk neydi ve bunu nasıl aştınız? 

Karşılaştığım en büyük zorluğun ne olduğunu düşündüğümde, zihnimde yankılanan 

cevap hep aynı oluyor: "öğrenmeyi öğrenmek". Tecrübe, belki de sandığımızdan çok 

daha derin bir anlam taşır ve kolay kazanılmaz. Öğrenciyken sistemle mücadele 

ettiğini hatırlarsın, bu nerde işime yaracak dersin, çalışma hayatında yöneticinle, niye 

böyle yapıldığı asla anlamazsın, bir de işverensen olarak çalışanların izinleriyle ve 

yasal haklarıyla. Aslında bu sorunlar hiç bitmez; belki de hiç bitmemeleri gerekiyor, 

çünkü yaşam sürekli hareket ediyor, değişiyor ve evrimleşiyor, biz arada sırada 

durduğumuzu sanıyoruz.  

Endüstriyel çağda yaşarken, belki de artık bilginin dayanıklılığının eskisi gibi 

olmadığını fark ediyoruz. Eskiden bir bilginin geçerli olması yüzyıllar sürerken, şimdi 

belki de birkaç ay bile geçmiyor. Ve belki de her şeyi bilmek ya da her şeye yetişmek 

zorunda olmadığımızın farkına varıyoruz. 

Ben öğrenmeyi öğrenmenin gücünü fark ettim; kabullenerek, sürekli 

uygulayarak/yaparak ve sebat ederek öğrendim. Sorgulamanın mühendis bir beynin 

proteini gibi olduğunu bilirsin; fakat bazen sorgulamak yetmez. Bazen harekete 

geçmeniz gerekiyor. Ancak harekete geçmek için önce hazır olmak, belki de bir karar 

almış olmanız anlamına gelir. Bir kararı almak içinse, anlamış olmanız, ve anlamış 

olmak için de önce fark etmiş olmanız gerekebiliyor. 

Üniversitedeki stajları ve proje sunumlarını yaparken aslında hazır olmaya 

çalışıyormuşum. Ve belki de çalışma hayatında da farklı bir şey yapmadığımı, sadece 

bunu sürdürdüğümü fark ediyorum. Her insanın kendine özgü bir öğrenme biçimi 

varken ve ben kendi öğrenme tarzımı keşfettiğimde, işitsel olduğumu fark ettim. 

Öğrenmek için bazen sesli tekrarlar yapar, bazen de kendi sesimi kaydederek 

dinlerdim. 

Sonuç olarak, öğrenmeyi nasıl öğrenebileceğimi keşfetmem benim için üst düzey bir 

farkındalıktı. Ve anlamak, karar vermek ve hazır olmak birbirini izleyen adımlardı ve 

bunları tamamladığımda, harekete geçmenin aslında mücadele etmek olduğunu 

anladım. 

   Şu anda yaptığınız iş ve başarılarınız hakkında kısa bilgi verir misiniz? 

2025 yılı itibari ile 2 yıldır serbest denetçi ve ZDHC eğitmeni olarak çalışıyorum. 

Öncesinde ise 3 yıl boyunca marka denetçisi olarak görev yaptım. Toplamda 5 yıl 

içerisinde 500 günden fazla yurtiçi ve yurtdışı çevre ve kimyasal denetim tecrübesi 

edindim. Ayrıca enerji verimliliği, dekarbonizasyon, zararsız kimyasal kullanımı ve su 



verimliliği alanlarında İngilizce ve Türkçe olarak 300 saatten fazla endüstriyel 

eğitimler verdim. Seminerlerde konuşmacı olarak yer aldım ve seminer 

organizasyonları düzenledim. Avrupa'nın tüm büyük giyim ve ayakkabı markalarıyla 

çalışma fırsatı buldum. 2025 yılının ilk çeyreğinden itibaren de sürdürülebilirlik 

danışmanlığı da yaparak üreticilerin başarılarına doğrudan katkıda bulunmaya devam 

ediyorum. 

💡 Yeni mezunlara veya öğrencilere verebileceğiniz en önemli tavsiye nedir? 

Kendi tarzımda olan yolcuğum bana şunu öğretti: Kariyeriniz mezuniyetle başlamaz, 

şimdi başlar! Üniversite yıllarında proaktif/girişken olmak başarının kök sebebi. 

Pandemi gibi zor zamanlara öğrenim görürken bile uyum sağladınız ve pes ettiniz 

mi? 100 başvurudan 4 cevap alsanız bile o 4’ü kovalayın. Maymun iştahlı olmayın ve 

bir dalı tutmadan asla elinizdeki dalı bırakmayın. Aç kalın, ama yalnızca bilgiye. Hırs 

ile aç gözlülük de aynı şey değil, arasındaki farkı hayat size öğretecek 

endişelenmeyin. Öğretmenlik kutsal ve öğrenme ise hayat boyu. Bu yüzden 

kendinize olan inancınızı da asla kaybetmeyin. Motivasyonunuz yüzde %101 olsun, 

olsun ki eşiği aşın, kabınızdan taşın. Kendi kendinizi her sabah uyandığınızda motive 

edebiliyor olmak zorundasınız, çünkü coğrafya bu taraflarda ne yazik ki kader. Bill 

Gates (fatura kapıları) ve Steve Jobs (işleri) bizden tek farkları, 18 yaşına 

geldiklerinde kendi şehir üniversitelerine ilk bilgisayar gelmiş ve evleri üniversiteye 45 

dakka bisiklet sürüşü mesafesinde uzaklıkta olmasıydı. Her ikisi de 1955 doğumlu. 5 

yaş genç 5 yaş küçük olanlar bu fırsatı yakalayamadılar. Ama gece bisiklete binip 

üniversiteye kaçan bir tek onlardı. 18-20 yaşında olduğunuzda size en yakın 

teknolojinin ne olduğunun da bu yüzden önemi var ancak bu yüzden sadece istemek 

yetmiyor. Şans faktörü yarı yarıya önemli. Bu yüzden olumlu düşünün ki fırsat algınız 

açık kalsın, karşılaştığınızda yere ya da havaya bakarken yakalanmayın. Fırsatlara 

hazır olun.18-23 yaşlarınızda olduğunuzu öngörerek, yapay zeka uzay aracına 

bindiniz bindiniz. Binenleriniz haftada 2 gün çalışacak kalan 5 günü yapay zekayı 

çalıştıracak.Yeni mezun olan kendime şunu söylerdim, şahitsiniz: hiçbir şey için geç 

değilmiş. Öğrenci kendime ise; mezun olunca hayat yeni başlıyormuş, iyi ki 

öğrenciliğimin üniversitede geçirdiğim yılların kıymetini bilmişim çünkü lise yılları gibi 

üniversite yılları da geri gelmiyor, siz de bilin. Öğrenciliğin tadı, mühendis olmanın adı 

başka. Bu yüzden çok şanslısınız. 

En Önemli Kitap Önerilerim:  

Outliers (Çizginin Dışındakiler) Bazı İnsanlar Neden Daha Başarılı Olur?Yazar: 

Malcolm Gladwell  

Siyah Kuğu, Olasılıksız Görünenin EtkisiYazar: Nassim Nicholas Taleb  

Bu ikisini okuyanlar için koşulsuz üçüncü bir önerim daha olacak. 
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